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در مراسم جوایز حلقه منتقدان فیلم نیویورک 
اتفاق افتاد

 تعریف اسکورسیزی 
و پیشنهاد جارموش

همدلی| در مراســم اهدای جوایز حلقه منتقدان 
فیلم نیویــورک ۲۰۲۳، »تار« جایزه بهترین فیلم 
ســال ۲۰۲۲ را دریافت کرد و اسکورســیزی نیز 
زبان به تمجید فیلم گشــود و جیم جارموش یک 
پیشــنهاد متفاوت ارائه کرد. به نقل از ددلاین، در 
مراسم اهدای جوایز حلقه منتقدان فیلم نیویورک 
که پنجشنبه شــب برگزار شد، برندگان امسال که 
یک ماه پیش معرفی شــده  بودند، جوایز خود را 

دریافت کردند.
درحالی که »تار« ســاخته تاد فیلد جایزه بهترین 
فیلــم و کیت بلانشــت بازیگر این فیلــم جایزه 
بهتریــن بازیگــر زن را دریافــت کــرد، مارتین 
اسکورسیزی به تحسین این فیلم پرداخت و گفت: 
با تجربه تماشــای فیلم »تار« احساس کردم ابرها 

کنار رفتند.
ایــن فیلم که از زمان اکرانش در جشــنواره فیلم 
ونیز با تحســین منتقدها روبرو شــده یک رهبر 
ارکستر زن را سوژه اصلی خود کرده و از مدعیان 

اسکار امسال است.
بلانشت نیز هنگام دریافت جایزه از فیلد ستایش 
کرد و او را نوآورترین همکاری که به عمرش دیده، 

خواند.
در این مراســم اسکورســیزی به تحســین فیلم 
پرداخت و گفت: دیگر مدت هاست که وقتی فیلم 
تماشا می کنیم می دانیم قرار است فیلم ما را کجا 
ببرد، اما فیلمی که شــما ســاختید این اجازه را 
نمی دهد. یعنی نمی دانیم فیلم به کجا می رود. ما 
فقط شخصیت فیلم را در مسیر عجیب و سختش 
دنبال می کنیم تا به مقصد نهایی و غریب تری که 

در انتظارش است برسیم.
اسکورسیزی افزود: وقتی فیلم »تار« تاد را تجربه 
کــردم، ابرها کنار رفتند. تــاد، کاری کرده ای که 
فیلم تو ایــن اجازه را نمی دهــد. همه جنبه های 
ســینمایی و تصویربرداری که اســتفاده کرده ای، 
در این مســیر هســتند. از زوایای کنترل شــده، 
دقیق، خطرناک، پرشــتاب، ترکیب بندی فریم ها، 
جابه جایی لوکیشن ها، فاصله اندازه گیری شده …

او ترکیب بنــدی فریم هــا را بازتــاب معمــاری 
بی رحمانه شخصیت اصلی فیلم خواند و افزود: این 

روح است؛ روح تار.
اسکورســیزی در ادامــه گفت کــه همه این ها 
موجب شــده تا ما در ذهن این زن هستی پیدا 
کنیم. فقط به واســطه درک اوســت که تجربه 
می کنیــم. دنیا یعنــی او. زمــان، ترتیب وقوع 
حوادث و مکان، تبدیل می شود به آن موسیقی 
که او با آن زندگــی می کند … تاد کار تو یک 

بندبازی واقعی است.
در ادامه مراسم ست مایرز جایزه بهترین بازیگر 
مــرد را به کالین فارل اهدا کرد که برای ۲ فیلم 
»اشباح اینیشــرین« و »پس از یانگ« به عنوان 

برنده انتخاب شد اما در مراسم حضور نداشت.
مارتیــن مک دونا هم که برای فیلم نامه »اشــباح 
اینیشــرین« برنده شــده بود در مراســم حضور 
نداشــت و به جای این ۲، دیگر بازیگر فیلم یعنی 

کری کاندون جوایز فیلم را دریافت کرد.
برنده جایــزه بهترین کارگردانــی یعنی اس.اس.

راجامولــی برای حماســه اکشــن »RRR« هم 
هنگام دریافت جایزه اش گفت که همان واکنش پر 
شور تماشاگران هندی را در تماشاگران آمریکایی 
هم دیده و از آن به عنوان لذت ناب تماشــای فیلم 

در سینماها یاد کرد.
یــرژی اسکولیموفســکی که با فیلــم »EO« از 
زاویه دید یک الاغ خاکســتری کوچک فیلمش را 
تصویر کرده و برنده جایزه بهترین فیلم بین المللی 
شــد هم به طرزی تکان دهنــده از نیاز همدلی با 
حیواناتی صحبت کرد که سرنوشــت آن ها هرروز 
برای ما نامرئی تر می شود و گفت میلیون ها حیوان 
دارنــد زندگی می کنند و ما هرروز داریم در رابطه 
با آن ها شکســت می خوریم بــدون اینکه متوجه 
شویم. او افزود، بزرگ ترین آرزویش این است که 

این سوژه را به برادوی ببرد.
جیــم جارموش که جایزه اسکولیموفســکی را 
به وی اهدا کرد پیشــنهاد کرد در سال ۲۰۲۳ 
همه کارگردان ها سعی کنند فیلم هایی را بدون 
انســان ها در نقش قهرمان های اصلی بســازند 
و گفت: فکــر می کنم همه مــا بتوانیم خیلی 
چیزها یاد بگیریم و البته لطفاً حیوانات سخنگو 

نباشند!
در این مراسم کلودیو میراندا برای فیلم »تاپ گان: 
ماوریــک« جایزه بهترین فیلم برداری را برد و یک 

جایزه به جعفر پناهی تعلق گرفت.
حلقه منتقدان فیلم نیویورک سال ۱۹۳۵ تأسیس 
شــده و قدیمی ترین انجمن منتقدان ســینمایی 
آمریکاســت. ســال پیش »ماشــین من را بران« 
بهترین فیلم این حلقه شــده بود و جین کمپیون 
بهترین کارگردان ســال که در اسکار هم به عنوان 
بهترین فیلم بین المللی و بهترین کارگردان جایزه 

بردند.

با تأکید بر »کیفیت«
آثار نقاشی پانزدهمین جشنواره تجسمی 

فجر داوری شد

همدلی| جلسه انتخاب آثار رشته نقاشی پانزدهمین 
جشنواره هنرهای تجسمی فجر ۱۳ دی ماه با حضور 
پریسا شادقزوینی دبیر رشته نقاشی، محمد خزایی، 
علی بحرینی، محمدکاظم حســنوند و سیدعباس 
میرهاشمی دبیر کل جشنواره هنرهای تجسمی فجر 
در محل مؤسسه هنرهای تجسمی معاصر برگزار شد. 
در بخش نقاشی پانزدهمین دوره جشنواره تجسمی 
فجر که محدودیتی در نوع تکنیک نداشــت، بیش 
از ۸۰۰ اثر نقاشــی، نقاشــی خط، نقاشی دیجیتال، 
سیاه قلم و هایپر رئال موردبررسی هیئت داوران قرار 
گرفت. تأکید داوران در این جلسه، بر رعایت عدالت 
در انتخاب و انتخاب آثاری بود که ارزشــمند باشند 
و محتوا و هدفی در خود داشــته باشند.سیدعباس 
میرهاشمی دبیر کل پانزدهمین جشنواره هنرهای 
تجسمی فجر، درباره ویژگی های داوری در این دوره 
جشــنواره توضیح داد: آنچه قرارداد بین خودمان و 
هنرمند می دانیم، فراخوانی است که منتشر می کنیم 
و بایــد این قرارداد رعایت شــود. همچنین طبیعتاً 
الفبای هر داوری، مباحث تکنیکی و فنی اســت که 
خالق اثر باید رعایت کرده باشد و نکاتی نظیر اینکه 
نباید در ادوار گذشته این جشنواره جایزه برده باشد. 
خوشبختانه اگر به گروه های داوری نگاهی بیندازید، 
عموماً از اســاتید مجرب دانشــگاهی هستند که به 
کیفیت اعتقاد دارند. در دوره ســیزدهم جشــنواره 
نزدیک بــه هزار اثــر روی دیوار رفته بود و ســال 
گذشته اصرار کردیم این تعداد کم شود و امسال نیز 
اصرارمان به همین موضوع است که آثاری باکیفیت تر 
ولو کمتر روی دیوار بروند.پریســا شاد قزوینی دبیر 
رشته نقاشی پانزدهمین جشنواره هنرهای تجسمی 
فجر نیز دربــاره داوری این بخش و ویژگی هایی که 
مدنظــر داوران قرار گرفت، بــه خبرنگار مهر گفت: 
اصلی تریــن معیــار داوری در این بخــش، موضوع 
جشــنواره بود که موضوع جشنواره آزاد بود و دست 
هنرمندان برای خلق آثار هنری باز بود. خوشبختانه 
درنهایت توانستیم آثار قابل قبولی را برای حضور در 
نمایشگاه انتخاب کنیم.سیدعباس میرهاشمی دبیر 
کل پانزدهمین جشــنواره هنرهای تجســمی فجر 
با ارائه گزارشــی از روزهای گذشــته داوری به کم 
و کیف انتخاب آثار اشــاره کــرد و گفت: در مرحله 
بعدی داوری برخی رشته ها همچون نقاشی، منتظر 
اصل اثر برخی رشــته ها هستیم تا داوری نهایی در 
نمایشگاه انجام شــود. تاکنون به فراخور آثار خوبی 
را شــاهد بودیم.علی بحرینی یکی از داوران بخش 
نقاشی پانزدهمین جشنواره هنرهای تجسمی فجر 
نیز به خالی بودن جای حراج آثار ارزشــی در جهان 
اشاره و از مدیرکل هنرهای تجسمی درخواست کرد 
که نســبت به این موضوع توجــه ویژه تری صورت 
پذیرد.پریسا شادقزوینی دبیر رشته نقاشی جشنواره 
پانزدهــم نیز بر این موضــوع تأکید کرد که فراتر از 
جشــنواره هنرهای تجســمی فجر، لازم است روی 
موضوع هنر اسلامی تأکید شود تا این هنر در جهان 
اسلام نمود داشته باشد.او در این زمینه بیان کرد: اگر 
ذیل جشنواره فجر یا فراتر از آن، حرکتی بین المللی 
یا دســت کم در مقیاس جهان اسلام داشته باشیم، 
بازخوردهای بسیار خوبی خواهد داشت.شادقزوینی 
گفت: در حال حاضر چیزی به عنوان هنر اسلامی در 
دنیا مطرح نیســت و به اعتقاد من لازم است چنین 
جریانی از سوی یک کشور اسلامی تثبیت شود. اگر 
بتوانیم افغانستان، تاجیکستان، آذربایجان، ازبکستان 
و پاکســتان را ســاماندهی کنیم تــا به عنوان یک 
جریان، به ویژه در جهان اسلام متمرکز باشیم، حتماً 
دستاوردهای ماندگاری حاصل خواهد شد.سهرابی با 
استقبال از این پیشنهاد شادقزوینی بیان کرد: همسو 
با این پیشنهاد، یک جلسه با مؤسسه فرهنگی هنری 
اکو داشته ام اما شرایط اجازه همکاری نداد. مشتاق 
هســتیم برای جهان اســلام کاری انجام دهیم، به 
همین دلیل از همین الآن جلســات مشترکمان را 
در این زمینه طراحی کنید.شــادقزوینی بیان کرد: 
مشکلی که همیشه در مؤسسه اکو داشتیم، این بوده 
که سیاست گذاری ها با آمدن مدیرکل جدید تغییر 
می کند و ما تنها زمان مدیریت آقای عارف حســین 
توانستیم کارهای را انجام دهیم.محمدکاظم حسنوند 
از دیگر اعضای هیئت داوری رشته نقاشی جشنواره 
پانزدهم نیز درباره برخی سیاست های مرکز هنرهای 
تجسمی و وزارت ارشاد ســخن گفت و از مدیرکل 
هنرهای تجسمی درخواست کرد تا در فرازوفرودهای 
این حوزه، هنرمندان انقلابی موردتوجه بیشتری قرار 
گیرند.او تأکیــد کرد: جهان منتظر تماشــای هنر 
انقلاب اسلامی است و ما همین الآن می توانیم این 
هنــر را عرضه کنیم چراکه راهکار ارائه هنر متفاوت 
اســت. باید فرهنگ انقلابی را به نســل بعد منتقل 
کنیم اما ازآنجاکه در دهه های ابتدایی انقلاب جلوی 
انتقال آن گرفته شد، این حرکت بسیار کند شد.به 
نقل از مهر، در جریان انتخاب اولیه آثار رشته نقاشی 
برای حضور در نمایشگاه جشنواره هنرهای تجسمی 
فجر که در مؤسســه صبا برگزار می شود، در مرحله 
انتخــاب آثار، ۷۹ اثر به صــورت تجمیعی در بخش 
طوبــای زرین و بخش ویژه »قله ها« برای حضور در 

نمایشگاه انتخاب شدند.

همدلی|  در خانه تئاتر و عضو کارگروه مشترک 
خانه های سینما، تئاتر و موسیقی درباره اقدامات 

صورت گرفته توضیحاتی ارائه کرد.
رضــا دادویی که طی چند مــاه اخیر به عنوان 
مسئول کمیته پیگیری هنرمندان بازداشت شده 
در خانه تئاتر فعالیت داشــته اســت در آغاز با 
ارائه توضیحاتــی درباره شــکل گیری کمیته 
پیگیری در خانــه تئاتر و نیز همکاری به عنوان 
عضو کارگروه مشترک هنرمندان که متشکل از 
نماینده های خانه های تئاتر و سینما و موسیقی 
است، گفت: اعتراضات و اتفاقات اخیر کشور به 
احضار و دســتگیری تعــدادی از همکاران ما و 
فعالان صنوف مختلف هنری منجر شد. در پی 
این ماجرا، با نظــر و حمایت هیئت مدیره خانه 
تئاتر، به عنوان یک مسئولیت اجتماعی و صنفی 
تصمیم گرفته شد، کارگروهی با عضویت افراد 
دغدغه منــد با نام کارگــروه حمایت و پیگیری 
حقوقــی و قضایی برای رســیدگی به وضعیت 
بازداشت شده ها و حمایت از خانواده های ایشان 
تشکیل بدهیم که ضمن ارتباط با خانواده های 
این افراد در جریان مسائل و مشکلات ایشان قرار 
گرفته و حتی المقدور بتوانیم کاری برای ایشان 
انجام بدهیم.این نویســنده و کارگردان تئاتر و 
سینما ادامه داد: در وهله ی اول یکی از مهم ترین 
مسائل ما صحت سنجی و راستی آزمایی اطلاعاتی 
بــود که به ما منتقل و ارائه می شــد. چون گاه 
افرادی از روی نگرانی و دلسوزی برای پیگیری 
وضعیت دوستان و آشنایان خود، اطلاعات ناقص 
و ناکافی ارائه می دادند که انتشــار آن ها ممکن 
بود موجب نگرانی شده و ایجاد سوءتفاهم کند. 
به همین دلیل، به عنوان یک ضرورت ناچار بودیم 
و جزو اولویت های ما بود که حتماً با خانواده های 
ایــن افراد صحبــت کنیم و پــس از اطلاع از 
صحت وسقم خبر، با آن ها همراه شده و به ایشان 

در رسیدگی به وضعیتشان کمک کنیم.
بنابراین کارگروه از یک سو به طور مداوم و مستمر 
با خانواده ها در تماس بود و از سوی دیگر سعی 
می کرد با همراهی دوستان حقوق دان و وکلایی 
که با احساس وظیفه ی انسان دوستی و مسئولیت 
اجتماعی و بدون چشم داشت در کنارمان بودند، 
از طریق ایشــان نحوه پیگیری و روال قانونی را 
به خانواده ها توضیح داده و هم از طریق گفتگو 
و ملاقات حضوری پیگیر پرونده بچه ها بشویم.  

او همچنین گفت: اگرچه کارگروه هیچ ادعایی 
دراین بــاره نــدارد اما می توان اذعــان کرد که 
تلاش ها درمجموع نتیجه بخش بود و از فهرستی 
که وجود داشــته و به طور مداوم به روزرســانی 
می شــود، تعداد زیادی آزاد شده اند. در ابتدای 
کار، خانه تئاتر یک لیست مجزا تهیه کرده بود 
که با تشکیل کارگروه مشترک با لیست اسامی 
خانه های سینما و موسیقی تجمیع شد. در طول 
بیش از سه ماه گذشته این لیست مشترک بارها 
تغییر پیدا کرد و اســامی زیادی از آن کاسته یا 

اسامی دیگری مجدداً به آن اضافه شدند.
این هنرمند ســینما و تئاتر ادامه داد: در عین 
سختی کار و ناراحتی ها و نگرانی ها، یکی از نکات 
مهم این کار اجتماعی، همبستگی و همگرایی 
بسیار خوبی بود که بین خانه های تئاتر، سینما و 
موسیقی ایجاد و کمیته ای مشترک شکل گرفت 
و همراهی هر سه خانه در بخش های مختلف چه 
در مراجعه به نهادهای امنیتی و اطلاعاتی و چه 

جلسات متعدد با مسئولان ذی ربط در حوزه های 
مختلف قضایی، بــه آزادی تعداد زیادی از افراد 
منجر شــد. این پیگیری و همراهی فارغ از این 
بود که چه کسی به کدام رشته هنری تعلق و در 
آن فعالیت دارد. زیرا در میان بازداشت شــدگان 
از دانشــجویان و فعالان هنری نیــز بودند که 
اگرچه رسماً عضویت صنف خاصی را نداشتند 
اما به عنــوان یک همکار، پرونده و کار آن ها نیز 
پیگیری و تلاش شد هیچ نامی از لیست حذف 
نشــود.دادویی با ارائه توضیحاتــی درباره روند 
پیگیری پرونده هنرمندان بازداشتی اضافه کرد: 
شرط پیگیری این بود که در وهله ی نخست، به 
طرق مختلف به ما اطلاع رسانی شود و یا خودمان 
در مورد فردی به قطعیت برسیم و دیگر این که 
بتوانیم یکی از اعضای خانــواده را پیدا کرده و 
با موافقت ایشان، پیگیر وضعیت او بشویم. زیرا 
موارد معدودی نیز وجود داشــت که خانواده ها 
به دلایل مختلف تمایلی به حمایت و پیگیری 
صنوف نداشتند. ضمن این که با معرفی وکلا و 
حقوق دانان، جلســات متعددی نیز با خانواده ها 
برای رفع نگرانی و ارائه خدمات حقوقی به ایشان 
برگزار شد.رضا دادویی یکی از مشکلات پیگیری 
این پرونده ها را تعدد نهادهای احضار و بازداشت  
کننده و تنوع اتهام ها عنوان کرد و افزود: وقتی 
افراد یا خانواده هایی با کارگروه تماس می گیرند 
و از دســتگیری فردی خبر می دهنــد، ازنظر 
ایشان یک فرد بازداشت شده ولی وقتی کمیته 
پیگیری می کوشد مســئله را از منظر قانونی و 
حقوقی پیگیری کند، با انواع و اقسام پرونده ها 
و اتهام های مختلف روبه روست که طبیعتاً برای 
هر فرد متفاوت از دیگری اســت و کارگروه باید 
به جمع بندی برسد که برای هرکدام چه کاری از 
دستش برمی آید و اساساً از چه راه و روال قانونی 
کشور می تواند به پرونده ورود پیدا کرده و به حل 

مشکلات کمک کند.
این ها بخش هایی از ســختی و پیچیدگی کار 
بود و در کنار کم وزیاد شــدن لیست بر اساس 
اطلاعات به دست آمده و جمع بندی آن ها کاری 
شبانه روزی و بسیار سخت را می طلبید. از طرف 

دیگر ارتباط با خانواده ها و ابراز همدردی و آرام 
کردن ایشان و کاستن از نگرانی هایشان بخش 
دیگری از دشواری فعالیت های کمیته پیگیری 
بوده اســت.این مدرس ســینما و تئاتر درباره 
دلایــل احضار و بازداشــت چهره هــا و فعالان 
هنری توضیح داد: همکاران ما به دلایل مختلف 
و گوناگونی احضار و بازداشت شدند. بعضی در 
فضای دانشگاهی، برخی در اعتراضات خیابانی 
و تعداد زیادی هم بــه دلیل فعالیت در فضای 
مجازی.دادویی با اشــاره به این که تأمین وثیقه 
برای آزادی هنرمندان بازداشت شــده نیز یکی 
از مهم ترین مشــکلات کارگــروه پیگیری بوده 
اســت، توضیح داد که به دلیل اهمیت موضوع، 
در جلســه ای با دادستان کل کشــور و برخی 
معاونین قوه قضاییه با ایشــان مطرح شــد و از 
ایشان خواسته شد که حتی المقدور اخذ وثیقه 
منتفی و یا میزان آن حداقلی باشد. زیرا میزان 
وثیقه های تعیین شده در مواردی بسیار سنگین 
بوده و به نظر می رسید که با اتهام وارده تناسب 
چندانی نداشته و بالطبع از توان خانواده ی فرد 
خارج بــود و برای تأمین آن دچار مشــکلات 
عدیده ای می شدند. به طوری که در چندین مورد، 
افراد و خانواده ها امکان تأمین وثیقه را نداشتند و 
شرایطشان چنان دشوار بود که می بایست برای 
تأمین وثیقه چاره ای اندیشــید.او ضمن تشکر 
ویــژه از همراهی دلســوزانه  و تلاش بی وقفه و 
شــبانه روزی مهدی کوهیان و علیرضا حسینی 
در کارگروه مشترک، از تلاش های درخور تقدیر، 
صبوری، منــش و متانت خانم  رؤیا تیموریان و 
تلاش های زائدالوصف، مهربانانه و مستمر خانم 
ستاره اسکندری که در تمام این روزها در کنار 
کارگروه بودند و از هیچ تلاشــی دریغ نکردند و 
حضورشان موجب قوت قلب افراد و خانواده های 
ایشــان بود قدردانی کرد و از زحمات همکاران 
خــود در کارگروه خانه تئاتر شــامل شــهرام 
احمدزاده، ســعید ذهنی، بابــک احمدی، مونا 
گلپایگانی، آرام محضری و هوشمند هنرکار که 
در مقاطعی همراهی و تلاشی کرده بودند، تقدیر 

کرد.

دادویی همچنین از تلاش های آقایان ایرج راد، 
مقصود نعیمی ذاکر از هیئت مدیره خانه تئاتر، 
حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موســیقی 
و محمدمهدی عســگرپور از خانه سینما برای 
حمایــت و پشــتیبانی از کارگروه مشــترک و 
پیگیری بی وقفه  و برگزاری جلسات متعدد تشکر 

کرد.
او همچنین با ابــراز قدردانی از هنرمندانی که 
در ایــن مدت به طرق مختلف در کنار کارگروه 
پیگیــری بودند، افــزود: با توجه بــه برگزاری 
جلســات مختلف و طولانی کارگروه، جلسات 
دیدار و ملاقات با مقامات و مســئولین قضایی 
و یا حضور و همراهی در جلســات دادگاه ها که 
گاهی با خوشــحالی و امیدواری همراه می شد 
و گاهــی هم با دل شــوره و نگرانی، دوســتان 
هنرمند و عزیزانی چون شهاب حسینی، رامبد 
جــوان، رضا کیانیان، همایون اســعدیان، علی 
دهکردی، مهتاب نصیرپور، مســتانه مهاجر و... 
همدلانه و با احســاس مسئولیت اجتماعی در 
بســیاری از جلسات و دیدار و ملاقات با مدیران 
و مســئولین کشور حضور داشتند. حتی برخی 
مواقع که تأمین وثیقه بــرای فرد یا خانواده ای 
مقدور نبود، برخی از همین دوســتان کارگروه 
و یا هنرمندانی چون رامبد جوان و... که شــاید 
تمایلی به ذکر نامشــان نداشــته باشند مبالغ 
وثیقــه را تهیه و تأمیــن کردند.علاوه بر این ها 
هنرمندانی چون امیر جعفری، نوید محمدزاده، 
اصغر دشتی، پانته آ پناهی ها، اصغر همت، فریبا 
کوثری و بســیاری دیگر همدلانه ابراز لطف و 
همراهی داشتند.عضو کارگروه مشترک پیگیری 
هنرمندان بازداشت شــده، اظهار داشت: افرادی 
که در بازداشت به سر می برند، همین که متوجه 
می شوند کارشان توســط دوستان همکارشان 
پیگیری می شــود، خوشحال می شــوند و این 
خوشحالی برای ما خیلی ارزشمند است. این که 
آن هــا بدانند صنــف و همکارانشــان جویای 
وضعیت و احوال آن ها هســتند. ضمن این که 
در نظر داشته باشــیم هر یک از کسانی که در 
بازداشت هستند، شــرایط خاص خود را دارند. 
برخی شناخته شده تر هستند و بعضی جوان تر 
و گمنام تر. اما برای کارگروه هیچ فرقی نمی کرد 
که فرد بازداشت شده به کدام یک از این دو گروه 
تعلق داشته باشد. هرچند شاید وقتی بچه های 
گمنام تر درگیر می شــدند، اغلب به دلیل آن که 
این افراد ازنظر ســنی جوان تر هســتند اتفاقاً 

پیگیری و حمایت بیش تری صورت گیرد.
دادویی با اشــاره به این کــه در تمام این مدت 
هیچ تمایلی به طرح این موضوعات و مصاحبه و 
گفتگو وجود نداشته است، پذیرش این گفتگو را 
نیز صرفاً به جهت ارائه گزارش و به نمایندگی از 
اعضای هیئت مدیره انجام داده است. او دراین باره 
به ایســنا گفت: یکی از مواردی که برای کمیته 
پیگیــری و حمایــت قانونی خانــه تئاتر و نیز 
کارگروه مشــترک مطرح و جزو اولویت ها بوده 
است، تلاش و تعامل برای حل مسئله بازداشت 
همکاران و هنرمندان به دوراز رسانه ای کردن و 

نمایشی ساختن فعالیت ها بوده است.
زیرا کارگروه معتقد اســت که هر یک روزی که 
این افراد کم تر در بازداشت باشند، آثار و عواقب 
کم تری برای جامعه، خود و خانواده هایشــان به 

همراه خواهد داشت.

مسئول کمیته پیگیری هنرمندان بازداشت شده : 

گاهی وثیقه  هنرمند بازداشتی با اتهامش تناسب ندارد

همدلی|  او که بازیگران پیشکســوت سینما و تلویزیون به شمار 
می رود، در سن ۸۲ سالگی برای خودش هیچ آرزویی ندارد و فقط 
ســلامتی و موفقیت برای مردم کشــورش و آنان که دلسوز ایران 
هســتند، می خواهد. او می گوید: سن و ســال بالایم و کرونا از کار 
دورم کرد. امیــدوارم تا وقتی زنده ام هرچند کم، بتوانم در خدمت 

مردم کشورم باشم.
این بازیگر باســابقه  از گفت وگویی که ۱۶ دی ماه به بهانه سالروز 
تولدش انجام گرفت، تشــکر می کند و می گوید: ممنون از لطف و 
محبت شــما که به یادم بودید. ان شاءالله همیشه سلامت و برقرار 
باشید. محبت شما را هیچ وقت فراموش نمی کنم. فقط سلامتی برای 

تمام مردم ایران و خوشبختی و عاقبت به خیری می خواهم.
او در واکنش به این جمله که »آقای پیردوســت امسال ۸۲ ساله 
می شوید، از آرزوهایتان برایمان بگویید؟« چنین اظهار می کند: بله 
۸۲ ساله می شوم اگر خدا بخواهد. آرزویم برای تمام ایرانیان و مردم، 
دل خوش اســت و چیزی برای خودم نمی خواهم. تمام خواسته ام 
مردم هستند، امید که همیشه برقرار باشند و خداوند کمکشان کند 
تا به هرچه می خواهند برســند. از قول من به همه آن هایی که مرا 
می شناسند بگویید واقعاً دوستشان دارم و برایشان آرزوی موفقیت 
می کنم. همچنین آرزوی سلامتی برای تمام کسانی که دلشان برای 

مردم می سوزد و شما و همکارانتان دارم.
 نتوانستم به شاهد احمدلو نه بگویم

سعید پیردوســت مدت ها بود که در قاب تلویزیون دیده نمی شد 
و اکنون با ســریال طنز »چشم بندی« ســاخته شاهد احمدلو به 

تلویزیون بازگشته است.
او در این زمینه می گوید: آقای شاهد احمدلو از بچگی پیش خودم 
بزرگ شــده و من با پدرش و خانواده اش دوستی خانوادگی دارم. 
راستش وقتی از من خواست که در سریالش باشم نتوانستم نه بگویم 
و گفتم شرایط روبه راهی ندارم اما او گفت شما بیایید ما هوایتان را 
داریم و قول می دهیم شما اذیت نشوید و واقعاً هم این کار را کرد و 
شرایط به گونه ای بود که من اصلاً اذیت نشدم. به هرحال سن و سالی 

از من گذشته و دیگر مثل قبل شرایط کار کردن را ندارم.

 تمام تلاش ما فقط برای مردم است
او از همکاری با گروه سریال »چشم بندی« ابراز رضایت می کند و 
ادامه می دهد: گروه ســریال واقعاً خیلی خوب، بامحبت و حرفه ای 
بودنــد و من لذت بردم. امید که کار هم باب طبع مردم باشــد و 
خدایی ناکرده مردم را اذیت نکند. ما تمام تلاشمان برای مردم است. 
من نقش خان عمو را بازی می کنم، کاراکتری که پا به سن گذاشته، 
آلزایمر دارد و فراموش کار اســت. ان شاءالله که خوب شده باشد و 

مردم هم کارم را دوست داشته باشند.
بازیگر سریال های نقطه چین، پاورچین، هزاران چشم، حکایت های 
کمال و قهوه تلخ در پاسخ به این پرسش که بازیگران در فضای فعلی 
چقدر می توانند با سریال های طنز، امید و نشاط را در جامعه تزریق 
کنند؟ خاطرنشان می کند: بازهم تأکید می کنم که تمام تلاش ما 
فقط برای مردم است تا کمی از این شرایط دربیایند و واقعاً هم فکر 

می کنم پخش کارهایی با درون مایه طنز تأثیرگذار باشد.
 در سریال های مهران مدیری خاطره ها داشتیم

در ادامه وقتی از او درباره سریال های مهران مدیری و خاطره هایی 
که مردم با نقشــش در سریال های پاورچین و نقطه چین داشتند، 
می پرســیم چنین می گوید: دیگران آن زمان ها گذشت. واقعاً در 
ســریال های آقای مدیری خاطره ها داشتیم. شرایط زمانه و سن و 

ســال دیگر به من اجازه کار نمی دهد. اکنون فقط آرزوی سلامتی 
برای همه دارم و امیدوارم بتوانم تا وقتی زنده هستم هرچند کم در 

خدمت مردمم باشم.
پیردوست درباره کم کاری اش در تلویزیون هم اظهار می کند: سال 
۹۹ در فیلم سینمایی »خائن کشی« مسعود کیمیایی بازی کردم و 
دیگر کاری برای بازی پیش نیامد. از طرفی هم کرونا مرا از سینما و 
تلویزیون دور کرد و همین طور حال و هوا و شرایط بد آدم را از کار 
کردن دور می کند. هرکسی که به من محبت دارد و تماس می گیرد، 
اگر شرایطم خوب باشد حتماً می پذیرم و کار می کنم اما خودم دیگر 

مثل سابق نیستم و بیشتر باید استراحت کنم.
 سریال کیانوش عیاری به دلایل تعجب برانگیزی متوقف 

شد
این بازیگر که در سریال »۸۷ متر« کیانوش عیاری هم ایفای نقش 
کرده است، در این زمینه به ایســنا، می گوید: این سریال واقعاً به 
دلایل تعجب برانگیزی توقیف شد. خیلی سال از تولیدش گذشته و 
کار بسیار خوبی است اما متأسفانه با بی مهری مواجه شد. می گویند 
به خاطر گربه ها بوده که توقیف شــده! من تعجب می کنم که چرا 
این طور شد واقعاً حیف است. »۸۷ متر« کار خیلی خوبی است. آقای 
عیاری واقعاً برای خودش اســتاد است. برایم سعادت بود که دوباره 
در خدمت آقای عیاری باشم. من در این سریال خیلی سرحال تر و 
روپاتر بودم و شرایط این طور نبود. امیدوارم برای این سریال فکری 
شــود؛ چون واقعاً به پایش زحمت کشیده شده و کار خوبی است. 

امید که مردم بتوانند این سریال را ببینند. قضاوت با مردم است.
 بیشتر ترجیح می دهم استراحت کنم

او به پیشنهادهای جدیدش در تلویزیون اشاره می کند و می گوید: در 
حال حاضر کارهایی برای تلویزیون به من پیشنهاد می شود اما خودم 
خیلی الآن موافق کار نیستم و بیشتر ترجیح می دهم استراحت کنم 

چون سن و سالم بالا رفته و دیگر مثل سابق نیستم. 
سعید پیردوست سخنانش را این گونه به پایان می رساند: با تماستان 
خوشــحالم کردید. آرزوی عاقبت به خیری و شادی برایتان دارم. یا 

علی.

سعید پیردوست؛ بازیگر پیشکسوت سینما و تلویزیون در سالروز تولدش

امیدوارم مردم ایران، سالم و شاد باشند

رویداددریچه


